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KORTE CONCLUSIES 
Bestuurscommissie gezondheid   

Datum : 25-11-2021 

Locatie : Via MS Teams 
 

Aanwezig: 

Leden:     

J. Zoetendal (voorzitter) L. Boelsma H. Zonderland (lid Agendacommissie)  

E.A. de Ruijter E. de Groot P.M. Jonker  

J. Hoekstra-Sikkema 

L. de Vries 

E. Verhagen 

G.R. Wielinga (lid Agendacommissie) 

J.D. de Vries 

B. Westerink 

A. Bouwman     

 

B. Tol (lid Agendacommissie) 

P. IJnsen  

 

 

M. de Graaf (directeur GGD) 

W. Kleinhuis (algemeen directeur) 

T. Hartman (Adjunct) 

E. Knoll (directeur bedrijfsvoering) 

B. Huis in ‘t Veld (secretaris) 

 

 

    

 

Afwezig: 

J. B. Wassink (lid Agendacommissie) G. Wiersma E.E. Gerbrands 

   

   

  
 

1. 
 
 
 
 
 
 
2.  
 
 
 
 
 
 
 
3. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opening en vaststellen agenda 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. De nieuwe bestuurs- en 
managementsecretaris wordt voorgesteld, Barbara Huis in ’t Veld.  
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
 
Conclusies vergadering Bestuurscommissie Gezondheid van 6 oktober 2021 
Naar aanleiding van punt 7 ‘visiedocument Zorg en Veiligheid’: Er is een ambtelijke ronde 
gemaakt. Dit heeft niet geleid tot wijzigingen en daarmee wordt het visiedocument formeel 
vastgesteld.  
 
De conclusies worden verder ongewijzigd vastgesteld.  
 
 
Ingekomen stukken en mededelingen 
Mevrouw de Graaf voegt mondeling een tweetal mededelingen toe.  
 
Er is een rapport uitgebracht door Inspectiezorg en Jeugd (IGJ) over de gemeentelijke lijkschouw.  
In dit rapport wordt vastgesteld dat, hoewel er grote toewijding en flexibiliteit is bij de 
forensisch artsen, de continuïteit zorgelijk is. Er zijn een aantal knelpunten benoemd en 
het is nodig dat betrokken partijen samen gaan werken aan oplossingen. De situatie is 
nijpend. GGD Drenthe is namens het noorden penvoerder.  
 
GGD is toezichthouder op de kinderopvang. Door wethouders wordt het signaal 
afgegeven dat er krapte is bij de kinderopvang. Als uitvoerend toezichthouder volgt de 
GGD de wettelijke taak. Handhaving is van de gemeenten zelf. Afgesproken wordt dat 
er eerst teruggegaan wordt naar de eigen colleges van B & W. Als het nodig is, zal de 
voorzitter dit meenemen naar de VFG.  
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De Bestuurscommissie Gezondheid neemt kennis van de mededelingen. 
 

 

  
4. Stand van zaken corona 

Mevrouw de Graaf schetst de laatste stand van zaken rond de bestrijding van het coronavirus.  
De bestuurscommissie geeft de complimenten aan de organisatie en spreekt de wens uit dat de 
grimmigheid in de samenleving zich niet keert tegen de GGD.  
 
 

5. 
 

Stand van zaken Friese Preventie Aanpak (FPA) 
Structureel zal de stand van zaken Friese Preventie Aanpak terugkomen op de agenda van 
de bestuurscommissie.  
Mevrouw Zonderland en de heer de Vries schetsen de stand van zaken vanuit het bestuurlijk 
platform FPA. Het programma is volop in beweging.  
Mevrouw Boelsma vraagt hoe gemeenten goed verbonden kunnen blijven? Mevrouw de Graaf geeft 
aan dat de GGD - en gemeentelijke beleidsadviseurs hierin samen optrekken en zo ontstaat lokale 
verbinding.  
 
De Bestuurscommissie Gezondheid neemt kennis van de stand van zaken FPA. 
 
 

6. Omgevingswet en GGD Fryslân  
De Bestuurscommissie stemt in met het verlengen tot en met 2024 van de tijdelijke uitbreiding 
personele capaciteit ten behoeve van de extra adviesaanvragen op het terrein van gezonde 
leefomgeving.  
De bestuurscommissie stemt in met het voorgestelde dekkingsvoorstel.  
 
 

7. Fries programma alcohol en drugs: Nuchtere Fries 
a. Evaluatie 

De bestuurscommissie neemt kennis van de evaluatie.   
 

b. Adviesrapport 
De bestuurscommissie Gezondheid gaat over het voorzetten van de personele inzet vanuit de GGD, 
dit is financieel geborgd.  
Naar aanleiding van hotspotnalevingsonderzoeken is het signaal dat wordt afgegeven dat het 
belangrijk is te zorgen voor lokaal goede afstemming ten einde een representatief onderzoek te 
hebben. De projectleider wordt gevraagd ambtelijk goed af te stemmen over maatwerk lokaal en 
provinciale vergelijkbaarheid.  
Na een korte discussie over het wel/ niet instemmen met de opdracht Nuchtere Fries binnen de 
colleges van B & W te laten vaststellen, wordt conform voorstel besloten. Gemeentelijke borging van 
de inzet binnen het programma is aan de gemeenten zelf. De herijking, zoals beschreven in het 
adviesrapport, biedt gemeenten voldoende handvatten om dit lokaal in te richten. Met het instemmen 
conform voorgesteld besluit, blijft dit principe overeind.  
 
De bestuurscommissie stelt het adviesrapport vast en stemt in met de jaarlijkse personele inzet 
vanuit de GGD op het programma Nuchtere Fries. Ook wordt ingestemd met de kasfunctie voor de 
provinciale coördinatie van de hotspotnalevingsonderzoeken en dat colleges van Burgemeester & 
Wethouders de inzet op het programma Nuchtere Fries vastleggen.  
 

 
8. 
 
 
 
 
 
 
 

Prenataal Huisbezoek 
Mevrouw de Graaf licht toe dat invoering van de wijziging is uitgesteld naar 1 juli 2022. Desondanks 
is dit voorstel voorbereid, zodat de komende periode alvast gebruikt kan worden voor voorbereiding 
en implementatie.  
Opgemerkt wordt dat dit mooi aansluit bij Kansrijke Start en JGZ 3.0. Mevrouw de Graaf pakt de 
aanmoediging op om integraliteit te bevorderen en te zwaluwstaarten daar waar het kan.  
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9. 
 
 
 
 
 
 
 
 
10.  
 
 
 
 
 
11. 
 
 
 
 
 
 
 
12.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
13. 

De Bestuurscommissie Gezondheid geeft GGD Fryslan de opdracht om uitvoering te geven aan de 
wettelijke taak van gemeenten om een prenataal huisbezoek aan te bieden aan zwangere vrouwen 
e/of gezinnen in een kwetsbare situatie wanneer de wijziging in de wet wordt doorgevoerd.  
De middelen die de gemeenten hiervoor jaarlijks van het Rijk zullen ontvangen middels het 
gemeentefonds (€186.000 in 2022), worden dan in het geheel ter beschikking aan de GGD Fryslan 
voor de implementatie en uitvoering van deze taak. 
 
 
Bestuurderstevredenheidsonderzoek 
Mevrouw de Ruijter ligt het proces nog kort toe. We doen het goed, maar het kan altijd iets beter. Dat 
is de kernboodschap. De begeleidingscommissie is met deze aanbevelingen aan de slag gegaan.  
 
De bestuurscommissie neemt kennis van het definitieve eindrapport van de onderzoekers. De 
bestuurscommissie besluit in te stemmen met het advies van de begeleidingscommissie ten aanzien 
van de aanbevelingen en dit door te geleiden naar het Dagelijks Bestuur.   
 
 
Begroting 3.0  
De bestuurscommissie neemt kennis van de evaluatie bestuurlijke informatievoorziening en stemt 
in met het voorstel om organisatiebrede doelen in te bedden in de meerjarenbeleidsplannen 
Gezondheid en Veiligheid en dit door te geleiden naar het Dagelijks Bestuur.  
 
 
Kaderbrief 
De heer Knoll geeft een korte toelichting. Er zijn onzekerheden en autonome ontwikkelingen.  
Foutief in de oplegger is de datum van indienen zienswijze. Dit is 3 februari 2022 en niet week 1.  
 
De bestuurscommissie Gezondheid stelt het Programma Gezondheid vast en stemt in met 
doorgeleiden naar het Dagelijks Bestuur.  
 

  Evaluatie meerjarenbeleidsplan GGD Fryslân 
Het meerjarenbeleidsplan is geëvalueerd in het lopende laatste jaar. Ondanks corona is er heel 
veel gerealiseerd. De bestuurscommissie spreekt waardering hierover uit en vraagt ook om dit over 
te brengen aan de organisatie.  
Over de vormgeving wordt nog opgemerkt dat dit moeilijk leesbaar is op een I-pad.  
 
De bestuurscommissie stelt de evaluatie vast en stemt in met het doorgeleiden naar het Dagelijks 
Bestuur.  
 
 
Rondvraag en sluiting  
Na afloop van de vergadering vindt een werksessie plaats, waarvoor een andere link in teams is 
aangemaakt.  
 
De voorzitter bedankt iedereen voor de inbreng en sluit de vergadering.  
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